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PROTOKÓŁ NR IV/24 
IV sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 15 lipca 2024 r. 
 

IV sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII kadencji odbyła się 15 lipca 2024 r. o godz. 12:00 
w siedzibie Samorządu Województwa Wielkopolskiego, al.  Niepodległości 34 w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 
Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 37 Radnych Województwa Wielkopolskiego. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Tatiana Sokołowska zaproponowała poszerzenie porządku obrad o punkty: 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu pracy komisji Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok – jako punkt 25 A został wprowadzony do porządku obrad 
głosami: 

za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok – jako punkt 25 B został wprowadzony do porządku obrad 
głosami: 

za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 

PORZĄDEK OBRAD IV SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA WIELKOPOLSKIEGO 

1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Wybór sekretarzy obrad. 

4. Informacja o sytuacji spółek prawa handlowego z udziałem Województwa Wielkopolskiego 
w 2023 roku. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa Wielkopolskiego na 
2024 rok.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne. 
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7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na realizację usługi społecznej „Wielkopolskie Kluby 
Rodzinne 2024” przez Województwo Wielkopolskie Gminom: Białośliwie, Czempiń, Gostyń, 
Kępno, Nowe Skalmierzyce, Ostroróg, Śmigiel i Miastu Luboń. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2024 roku.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej powiatowi pilskiemu, powiatowi słupeckiemu, powiatowi kościańskiemu 
oraz powiatowi ostrzeszowskiemu na organizację święta plonów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych lub znajdujących 
się na obszarze województwa wielkopolskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Wielkopolskie pomocy finansowej 
Miastu Poznań na zadanie w zakresie kultury - budowę pomnika wypędzonych Wielkopolan 
w czasie II wojny światowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru i przyczyn podziału Wielkopolskiego Muzeum 
Niepodległości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego oraz zawarcia w tej sprawie umów 
pomiędzy Województwem Wielkopolskim a jednostkami samorządu terytorialnego w ramach 
programu retencjonowania i wykorzystywania wód opadowych z dachów obiektów użyteczności 
publicznej na terenie województwa wielkopolskiego w celu nawadniania terenów zielonych 
pn. „Deszczówka”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego Gminie Mieleszyn.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania inwestycyjne z zakresu 
infrastruktury sportowej, realizowane w 2024 roku w ramach 7 edycji Programu "Szatnia na 
Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania remontowe z zakresu 
infrastruktury sportowej, realizowane w 2024 roku w ramach 7 edycji Programu "Szatnia na 
Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz 
rodzajów i wysokości stypendiów sportowych. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo Wielkopolskie 
pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie programu terapeutycznego 
realizowanego na Pododdziale dla osób uzależnionych od alkoholu w Domu Pomocy Społecznej 
w Pleszewie.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 
komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Zastępcy 
Dyrektora ds. Lecznictwa Wielkopolskiego Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie.  
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20. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 
komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Ordynatora 
Oddziału Chirurgii Onkologicznej Chorób Przewodu Pokarmowego Wielkopolskiego Centrum 
Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska przed hałasem dla 
województwa wielkopolskiego. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kandydata do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego 
działającej przy Wielkopolskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Poznaniu.  

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa Wielkopolskiego na 
2024 rok. 

25 A. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu pracy komisji Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok. 

25 B. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok. 

26. Sprawozdanie z działalności Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 2023/2024. 

27. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2023 roku.  

28. Informacja na temat stanu wdrażania Działań w ramach programu Fundusze Europejskie dla 
Wielkopolski 2021-2027 realizowanych przez Departament Wdrażania EFS (wg stanu na 
30.04.2024 r.).  

29. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

30. Interpelacje i zapytania radnych. 

31. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 3. Wybór sekretarzy obrad. 

Radni: Tomasz Wojtiuk oraz Anna Majda zostali wybrani Sekretarzami przy głosach:  
za: 37, 
przeciw: 0, 
wstrzymujących: 0. 

 

Ad. 4. Informacja o sytuacji spółek prawa handlowego z udziałem Województwa Wielkopolskiego 
w 2023 roku. 

Dyrektor Biura Nadzoru Właścicielskiego Grzegorz Proniewicz krótko omówił temat spółek, który był szerzej 

podejmowany podczas posiedzeń Komisji. 

Radny Filip Żelazny poruszył temat Międzynarodowych Targów Poznańskich Sp. z o.o. Zdaniem mówcy Radni 

powinni być zainteresowani sytuacją finansową targów. Strata tej spółki ze sprzedaży wyniosła prawie 56 mln 
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zł. Stwierdził, że jesienią warto zaprosić przedstawicieli tej spółki, żeby powiedzieli jakie są jej plany na 

przyszłość. 

Dyrektor Grzegorz Proniewicz dodał, że targi liczą, iż w 2025 roku nastąpi odrodzenie branży targowej. 

W międzyczasie spółka poszerza swoją ofertę, żeby znaleźć inne źródła finansowania. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1207/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 
Wielkopolskiego na 2024 rok. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/76/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LIX/1206/23 Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego z dnia 18 grudnia 2023 r. w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok i lata następne. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/77/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na realizację usługi społecznej „Wielkopolskie Kluby Rodzinne 
2024” przez Województwo Wielkopolskie Gminom: Białośliwie, Czempiń, Gostyń, Kępno, Nowe 
Skalmierzyce, Ostroróg, Śmigiel i Miastu Luboń. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/78/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostkom samorządu 
terytorialnego w 2024 roku. 

Radni nie wnieśli uwag. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122311_uchwaaiv7624.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122311_uchwaaiv7724.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122311_uchwaaiv7824.pdf
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Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/79/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej powiatowi pilskiemu, powiatowi słupeckiemu, powiatowi 
kościańskiemu oraz powiatowi ostrzeszowskiemu na organizację święta plonów. 

Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał Radny Leszek Bierła, który twierdzi, że święto plonów powinno odbywać 

się w jednej miejscowości. Rozbicie na kilka, zmniejsza jego rangę. Dożynki powinny być dla rolników, a nie dla 

VIP-ów. Zaapelował, żeby Zarząd Województwa Wielkopolskiego przemyślał tę sprawę i rozważył organizację 

jednych, centralnych dożynek. 

Radny Adam Bogrycewicz zgadza się z wątpliwościami przedmówcy. W Wielkopolsce jest 31 powiatów. Zarząd 

chce przekazać pieniądze 4 powiatom. Mówca zapytał, co z innymi powiatami? Wątpliwości budzi organizacja 

w tym roku dożynek. Radny ma sygnały, żeby – ze względu na trudną sytuację w rolnictwie, w  ramach protestu 

– takiego święta nie organizować. W powiecie czarnkowsko-trzcianeckim ich nie będzie. Duże, centralne 

wojewódzkie dożynki mają swoją tradycję. Należy dołożyć wszelkich starań, aby to było święto rolników. Radny 

prosi też, aby członkowie organu stanowiącego uczestniczyli w tych dożynkach. Radni czasami dowiadują się 

po wydarzeniach, że miały one miejsce.   

Radny Michał Zieliński zaznaczył, że kalendarz wydarzeń w województwie od lat jest tworzony w ramach 

konsensusu. Część organizuje samorząd województwa, część wojewoda, część miasto Poznań. Zdaniem 

mówcy dożynki wojewódzkie były wydarzeniem, które warto utrzymać. Rolnictwo ma wielkie znaczenie dla 

naszego województwa. Jednym z powodów rozbicia tego wydarzenia na mniejsze prawdopodobnie był 

łatwiejszy dojazd z uwagi na wielkość województwa. 

Radny Marek Sowa zapytał jakie były kryteria przyznania pomocy dla powiatów? Inne powiaty prosiły 

o dotacje, a jej nie otrzymały. 

Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego Krzysztof Grabowski zwrócił uwagę, że mimo iż w rolnictwie 

jest trudna sytuacja, to należy rolnikom za ich pracę podziękować. Mówca wymienił jakie problemy przeżywało 

tym roku rolnictwo. Organizacja kilku dożynek w różnych miejscach regionu pozwoli większej liczbie osób wziąć 

w nich udział.  

Marszałek Województwa Wielkopolskiego Marek Woźniak poinformował, że to jest jego autorski pomysł. Jest 

to efekt obserwacji. Ideą jest to, o czym wspominał Radny Leszek Bierła, czyli dożynki dla rolników, na nie dla 

VIP-ów. W dożynkach centralnych udział biorą głównie delegacje wieńcowe i lokalni rolnicy i mieszkańcy. One 

zawsze są lokalne, tylko z inną rangą. Pojawiają się na nich tylko ci, którzy mieszkają najbliżej. Robienie tego 

w 5 subregionach (w tym roku wyjątkowo 4) jest w porozumieniu z samorządami lokalnymi. Wkład 

województwa pozwala powiększyć ofertę wydarzenia. Uczestniczyć w nim będą Członkowie Zarządu oraz 

Radni Województwa. Jeżeli chodzi o wybór powiatów, to Zarząd zapytał, kto podjął by się organizacji takiego 

wydarzenia. Z każdego subregionu zgłosiło się kilka samorządów i dokonano subiektywnego wyboru. Założenie 

jest takie, żeby w kolejnych latach dożynki odbywały się w innych samorządach. Każdy będzie miał szansę być 

gospodarzem tych dożynek.  

Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że jeżeli chodzi o odwołanie obchodów dożynek to jako przykład podawał 

powiat czarnkowsko-trzcianecki. Może tam rolnicy mocniej związani są ze sceną polityczną reprezentowaną 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122312_uchwaaiv7924.pdf
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przez mówcę. Zaznaczył, że może otoczenie Wicemarszałka Krzysztofa Grabowskiego ma na ten temat inne 

zdanie. Radny zaznaczył, że gdyby uzasadnienie do uchwały brzmiało jak wypowiedź Marszałka Marka 

Woźniaka to byłaby większa jasność. Kwestia rozbicia dożynek powinna podlegać analizie. Przytoczył także 

przykład ze swojego regionu, gdzie przeniesiono dożynki na wieś i to się sprawdza. Mówca prosi też żeby 

dożynki były pod patronatem Samorządu Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Leszek Bierła nadal uważa, że powinny być jedne centralne dożynki. Rozbicie na kilka to zmniejszenie 

ich rangi. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 24,  
przeciw: 1,  
wstrzymujących: 12.  

Uchwała nr IV/80/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych lub 
znajdujących się na obszarze województwa wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/81/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Województwo Wielkopolskie pomocy 
finansowej Miastu Poznań na zadanie w zakresie kultury - budowę pomnika wypędzonych 
Wielkopolan w czasie II wojny światowej. 

Radna Joanna Szczechowska zaznaczyła, że od kilkunastu lat trwają zabiegi aby wybudować pomnik 

wypędzonych Wielkopolan. Władze Poznania przez wiele lat nie potrafiły doprowadzić budowy pomnika do 

końca. Świadkowie tamtych wydarzeń od dawna wyrażali obawy, iż nie dożyją powstania pomnika 

upamiętniającego tamte wydarzenia. W związku z wątpliwościami dotyczącymi procesu budowy pomnika, 

Radna zapytała ile wynosi całkowita wartość zadania, kiedy planowane jest zakończenie prac i jaka jest 

gwarancja, że pomnik rzeczywiście powstanie? Na zakończenie zaznaczyła, że ma nadzieję, iż wreszcie pomnik 

powstanie. 

Radny Adam Bogrycewicz zaznaczył, że pomagamy najbogatszemu samorządowi w województwie. 

Tymczasem, przy zakupie koparki „Dolores” inne samorządy się do tego nie dokładają. Radny wnosi, aby 

wystąpić do samorządów z regionu konińskiego o partycypację w zakupie koparki „Dolores”. 

Marszałek Marek Woźniak zaznaczył, że udział w partycypacji kosztów wynika z dwóch rzeczy. Po pierwsze 

jest to pomnik wypędzonych Wielkopolan. Jest to udział honorowy w tym przedsięwzięciu. Województwo 

deklaruje tę kwotę już od 4 lat. W mieście były perturbacje wynikające z różnych sporów. Obecnie inwestycja 

jest na finiszu. Jest obecny przedstawiciel miasta i może on powiedzieć więcej szczegółów.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122312_uchwaaiv8024.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122312_uchwaaiv8124.pdf
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Pan Tomasz Lisiecki z Zarządu Zieleni Miejskiej przy Urzędzie Miasta Poznania wyjaśnił, że do jego jednostki 

trafił projekt budowy pomnika, ze względu na jego lokalizację. Spory dotyczyły kształtu oraz wspomnianej 

lokalizacji. Całość ma kosztować prawie 3 mln zł. Pomnik ma powstać do końca listopada. Poinformował kto 

zaprojektował pomnik oraz kto będzie odpowiadał za jego budowę.  

Radny Michał Zieliński dopytał o dokładną lokalizację. Uzyskał odpowiedź, że będzie on na dawnym cmentarzu 

przy Parku Marcinkowskiego. Radny wyjaśnił, że w Poznaniu istnieje Komisja Pomnikowa, która musi wyrazić 

zgodę na lokalizacje pomnika. Przez środowiska patriotyczne w Poznaniu jest ona odbierana jako ta, która ma 

zapobiec powstawaniu pomników. Zapytał, czy wydała ona już potrzebną zgodę? 

Ponadto Radna Joanna Szczechowska dopytała, czy obecny kształt pomnika został zaakceptowany przez 

środowiska kombatanckie i czy żyją jacyś przedstawiciele pamiętający te wydarzenia, które będą mogły być 

świadkami budowy pomnika? 

Pan Tomasz Lisiecki nie był członkiem komisji konkursowej, która wybrała kształt pomnika – nie była to 

osobista decyzja jednej osoby. Prace są już prowadzone i pomnik powstanie. Wszystkie zgody i pozwolenia są 

uzyskane. Procedura formalna została już załatwiona. 

Radna Joanna Szczechowska zauważyła, że w 2014 roku także procedura została przeprowadzona, a jednak 

pomnik nie powstał. Mówczyni poprosiła o pisemne przedstawienie składu obecnej komisji konkursowej i jak 

wyglądały akceptacje projektu różnych środowisk.  

Na zakończenie dyskusji Przewodnicząca Tatiana Sokołowska wyraziła zadowolenie, że ten pomnik powstanie. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 37,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/82/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru i przyczyn podziału Wielkopolskiego Muzeum 
Niepodległości. 

Radny Wiesław Ratajczak zaznaczył, że Wielkopolskie Muzeum Niepodległości nie jest dużą placówką. Mówca 

zastanawia się czy podział takiej instytucji nie osłabi jej potencjału naukowego. Przy większej placówce 

racjonalniej można planować koszty np. z publikacją czasopism, czy książek. Podobne wątpliwości dotyczą 

działalności edukacyjnej. Wątpliwości dotyczą też ewentualnych wspólnych działań promocyjnych. 

Skumulowany bilet do jednej placówki pozwoli na zainteresowanie pozostałymi, mniejszymi. Nazwa 

Wielkopolskie Muzeum Niepodległości doskonale wyraża całą ideę. Wszystkie jednostki wymienione 

w projekcie ukazują drogę do niepodległości. Podział tej opowieści na fragmenty wydaje się nieuzasadniony. 

Trudno mówcy zgodzić się z argumentacją dotyczącą Muzeum Powstania Poznańskiego Czerwiec 1956. Przez 

wiele osób to wydarzenie jest traktowane tylko jako miejskie i nie powinno być zawężane. 

Marszałek Marek Woźniak podziękował za uwagi. Uchwała jest właśnie po to, aby wysłuchać różnych 

argumentacji. Pierwsze wątpliwości dotyczyły kwestii organizacyjnych. Pomysł podziału wynika z rozmów 

z pracownikami. Słychać głosy, że dana część muzeum zdominowała inne. Marszałek nie zgadza się, że 

współpraca redakcyjna, czy stworzenie jednego biletu musi odbywać się w ramach jednej instytucji. Może to 

odbywać się na zasadach partnerstwa. Nazwa teoretycznie zawiera w sobie całą drogę do niepodległości, 

natomiast de facto nic nie zawiera. Muzeum niepodległości może być w każdym zakątku Polski. Jeżeli chodzi 

o muzeum Czerwca 56 to jest to odpowiedź na głośne protesty środowisk kombatanckich i Radnych Miasta 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122313_uchwaaiv8224.pdf
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Poznania. Oburzyli się oni przejęciem tego muzeum przez województwo. Miasto jest gotowe od 1 stycznia 

2026 roku przejąć to muzeum. Mieści się też ono w Centrum Kultury Zamek. Wydzielenie Fortu VII i połączenie 

go w ramach większej struktury z muzeum w Żabikowie i Chełmnie nad Nerem, daje gwarancję wysokiego 

poziomu naukowego i silny przekaz jak wyglądała martyrologia w czasie II wojny światowej w Wielkopolsce. 

Radny Michał Zieliński zwrócił się z prośbą, aby pamięć historyczną traktować bardzo poważnie. Warto 

zaprosić do dyskusji szerokie grono osób, które kwestie upamiętniania walki o niepodległość w Wielkopolsce 

są zaangażowane. Pomysł, aby przekazać miastu Muzeum Czerwca 56 jest wątpliwy. Zdaniem mówcy obecne 

władze Poznania nie zajmują się chętnie historią.  

Radny Wiesław Ratajczak stwierdził, że umieszczenie powstania wielkopolskiego w centralnym punkcie może 

przyczynić się do podniesienia rangi, czy popularności pozostałych palcówek. Zwrócił uwagę na kwestie 

historyczne i oddziaływanie na siebie różnych wydarzeń. Zdaniem mówcy warto zapoznać się z opinią rady 

naukowej. 

Radny Tomasz Ławniczak zaznaczył, że czyn zbrojny Wielkopolan to nie tylko powstanie, czy Czerwiec 56. 

Podobnie jak przedmówca zwrócił uwagę na różne wydarzenia historyczne niezwykle ważne dla regionu. 

Wszystkie one powinny być obecne w narracji prowadzonej przez muzeum niepodległości. 

Marszałek Marek Woźniak zakłada udział w konsultacjach wszystkich chętnych. Mówca zdaje sobie sprawę, 

że pełna narracja historyczna jest rzeczą logiczną. Natomiast odbiorca ma prawo wybierać pewne elementy. 

Nazwa i koncentracja na pewnych wątkach jest często elementem decydującym, czy dane miejsce odwiedzić. 

Marszałek wie, że Muzeum Powstania Wielkopolskiego musi wykraczać poza ramy czasowe samego 

powstania. Natomiast powstanie wielkopolskie to ta część historii, którą województwo najbardziej chce 

wyeksponować.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 24,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 12.  

Uchwała nr IV/83/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego oraz zawarcia w tej 
sprawie umów pomiędzy Województwem Wielkopolskim a jednostkami samorządu terytorialnego 
w ramach programu retencjonowania i wykorzystywania wód opadowych z dachów obiektów 
użyteczności publicznej na terenie województwa wielkopolskiego w celu nawadniania terenów 
zielonych pn. „Deszczówka”. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 32,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/84/24 stanowi załącznik do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122313_uchwaaiv8324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122313_uchwaaiv8424.pdf
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej na zadanie w zakresie bezpieczeństwa publicznego Gminie 
Mieleszyn. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 34,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/85/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania inwestycyjne 
z zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2024 roku w ramach 7 edycji Programu "Szatnia 
na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/86/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na zadania remontowe z 
zakresu infrastruktury sportowej, realizowane w 2024 roku w ramach 7 edycji Programu "Szatnia 
na Medal" (Dział 926 "Kultura Fizyczna). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/87/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz 
rodzajów i wysokości stypendiów sportowych. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122314_uchwaaiv8524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122314_uchwaaiv8624.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122314_uchwaaiv8724.pdf
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Uchwała nr IV/88/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie przez Województwo 
Wielkopolskie pomocy finansowej Powiatowi Pleszewskiemu na dofinansowanie programu 
terapeutycznego realizowanego na Pododdziale dla osób uzależnionych od alkoholu w Domu 
Pomocy Społecznej w Pleszewie.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/89/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 
komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Zastępcy Dyrektora 
ds. Lecznictwa Wielkopolskiego Centrum Onkologii im. Marii Skłodowskiej – Curie.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/90/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawiciela podmiotu tworzącego do składu 
komisji konkursowej powołanej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Ordynatora Oddziału 
Chirurgii Onkologicznej Chorób Przewodu Pokarmowego Wielkopolskiego Centrum Onkologii im. 
Marii Skłodowskiej – Curie. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 34,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/91/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska przed hałasem dla 
województwa wielkopolskiego.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122315_uchwaaiv8824.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122315_uchwaaiv8924.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122316_uchwaaiv9024.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122316_uchwaaiv9124.pdf
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przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/92/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 19,  
przeciw: 13,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/93/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z 
radnym. 

Radny Andrzej Pichet zaznaczył, że będzie głosował tak jak rekomenduje Komisja. Zaznaczył, że przesłany 

wniosek jest słabo umotywowany. Docenia, że Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego wystąpiła z takim 

wnioskiem do Sejmiku, ponieważ za poprzedniego rządu wyglądało to inaczej. Mówca zauważył, że brakuje 

doprecyzowania przepisów, na czym w takich sytuacjach może opierać się Sejmik. 

Radny Marek Sowa zauważył, że nasz obecny Radny był odwoływany ze stanowiska i nie zwrócono się do 

Sejmiku. Takie sytuacje niestety się zdarzają.  

Radny Andrzej Pichet tym bardziej zwrócił się o unormowanie, co do zasady katalogu nad którym może 

pochylić się Sejmik. Radnemu bardziej chodzi o unormowanie sytuacji prawnej w tej kwestii. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 34,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/94/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kandydata do Rady Społecznej Doradztwa 
Rolniczego działającej przy Wielkopolskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Poznaniu. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska poinformowała, że Komisja 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wskazując jednocześnie kandydaturę Pana 

Krzysztofa Grabowskiego. Przewodnicząca poprosiła, aby w takim brzmieniu procedować niniejszą uchwałę.  

Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Michał Zieliński zgłosił i zaprezentował kandydaturę 

Radnego Grzegorza Fiałkowskiego do Rady Społecznej Doradztwa Rolniczego działającej przy Wielkopolskim 

Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Poznaniu. 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie obie kandydatury w porządku alfabetycznym. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122317_uchwaaiv9224.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122317_uchwaaiv9324.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122318_uchwaaiv9424.pdf
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Pan Grzegorz Fiałkowski otrzymał głosów: 

za: 13,  
przeciw: 22,  
wstrzymujących: 0.  

Pan Krzysztof Grabowski otrzymała głosów: 

za: 22,  
przeciw: 12,  
wstrzymujących: 1.  
 

Uchwała wskazująca Pana Krzysztofa Grabowskiego na kandydata do Rady Społecznej Doradztwa 
Rolniczego działającej przy Wielkopolskim Ośrodku Doradztwa Rolniczego w Poznaniu została 
podjęta przy głosach: 
za: 30,  
przeciw: 4,  
wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr IV/95/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
na 2024 rok. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/96/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 25 A. Podjęcie uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie przyjęcia Planu 
pracy komisji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 34,  
przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/97/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 25 B. Podjęcie uchwały Sejmiku Województwa Wielkopolskiego w sprawie przyjęcia Planu 
Pracy Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Wielkopolskiego na 2024 rok. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 
za: 35,  

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122318_uchwaaiv9524.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122319_uchwaaiv9624.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122319_uchwaaiv9724.pdf
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przeciw: 0,  
wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr IV/98/24 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 26. Sprawozdanie z działalności Młodzieżowego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 
2023/2024. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

Ad. 27. Informacja o realizacji Kontraktów Terytorialnych w 2023 roku. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

Ad. 28. Informacja na temat stanu wdrażania Działań w ramach programu Fundusze Europejskie 
dla Wielkopolski 2021-2027 realizowanych przez Departament Wdrażania EFS (wg stanu na 
30.04.2024 r.). 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął informację do wiadomości. 

Ad. 29. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 
pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Filip Żelazny na wstępie zauważył, że Pani Katarzyna Kretkowska podpisuje się jako Członkini, natomiast 

w sprawozdaniu widnieje jako Członek Zarządu. 11 czerwca br. było spotkanie w Wolicy, w którym brali udział 

m.in. przedstawiciele ambasady Królestwa Danii. Mówca dopytał jakie były efekty tego spotkania i czy 

poruszono temat szpitala w Wolicy, który jest w trudnej sytuacji? 

Członkini Zarządu Katarzyna Kretkowska podziękowała za zwrócenie uwagi na feminatywy. Mówczyni zadba, 

żeby w stosunku do jej osoby wszędzie używać zwrotu Członkini. Odnośnie konferencji w Kaliszu mówczyni 

przekaże Radnemu na piśmie bardziej szczegółowe informacje. Była ona poświęcona tzw. zielonym szpitalom. 

Szpital w Wolicy jest prekursorem w tej dziedzinie, pomimo problemów finansowych. Przedstawiciele 

ambasady byli uczestnikami tej konferencji i zaproponowali stworzenie wspólnego projektu. Spotkanie w tym 

temacie zaplanowane jest na wrzesień.  

Radny Michał Zieliński zauważył w sprawozdaniu dużą aktywność Sejmiku w terenie. W większości 

przypadków rezultatem głosowania Radnych jest możliwość podpisania umów przez Marszałka. Mówca chce 

żeby Sejmik Województwa Wielkopolskiego był promowany w terenie. Niestety na część wydarzeń Radni nie 

są zapraszani albo są za późno informowani o danej uroczystości. Namawiał Zarząd, aby bez względu na 

przynależność partyjną, Radni byli informowani o danych wydarzeniach, w których Zarząd uczestniczy. Jako 

dobry przykład mówca wskazał postawę Wicemarszałka Krzysztofa Grabowskiego, który zaprasza niektórych 

Radnych. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2831296/pliki/20240717122320_uchwaaiv9824.pdf
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Radny Grzegorz Fiałkowski pogratulował Wicemarszałkowi Krzysztofowi Garbowskiemu wyboru do Rady przy 

WODR. Mówca opowiedział o sytuacji, gdzie remiza obok, której mieszka otrzymała finansowanie i on nie 

wiedział o tej uroczystości. Mieszkańcy pytali go, dlaczego był nieobecny. Ponadto podał przykład wydarzenia, 

na które został zaproszony już po uroczystości. Mówca nie wie jak ma odpowiadać ludziom, którzy pytają 

dlaczego go nie było. Odniósł się także do zakupu koparki Dolores. Stwierdził, że należy zwrócić się w tej 

sprawie do Kleczewa oraz Ministerstwa Środowiska. 

Radny Marek Sowa podziękował Wicemarszałkowi Krzysztofowi Grabowskiemu za to, że otrzymał zaproszenie 

w stosownym czasie i mógł być obecny na spotkaniu. Nie podobało mu się tylko recenzowanie jego 

wystąpienia i oceniania jako niewłaściwe.  

Wicemarszałek Krzysztof Grabowski zaznaczył, że jeżeli chodzi o podpisywanie umów to uczestniczy w tym 

każdy chętny, jest to jawne. Zarząd trzyma się określonych standardów, jeżeli chodzi o podpisywanie umów. 

Nie zawsze to miało miejsce, gdy Wojewodą był obecny Radny Michał Zieliński. Tam zapraszani byli tylko 

przedstawiciele jego partii. Mówca podał przykład uroczystości, z których został wykreślony. Odnośnie 

wypowiedzi Radnego Grzegorza Fiałkowskiego, to jeżeli mieszkańcy chcieli aby uczestniczył w wydarzeniu, to 

przekazali to przez burmistrza, ponieważ to on zapraszał na to wydarzenie. Jeżeli radny dostał zaproszenie za 

późno to już kwestia działania poczty. W kontekście Radnego Marka Sowy to mówca jako Radny także ma 

prawo się wypowiedzieć i odnieść do innego wystąpienia. Obecna Pani Sołtys podziękowała za te słowa 

Wicemarszałkowi, ponieważ jej zależało na merytoryce, a nie polityce. Natomiast jeżeli chodzi o ideę Forum 

Wielkopolska Wieś Europejska to jest podsumowanie wdrażania środków z Unii Europejskiej, które 

dystrybuowane są przez samorząd województwa w ciągu ostatnich 20 latach.  

Radny Michał Zieliński we wcześniejszej wypowiedzi podał przedmówcę jako dobry przykład. Jeszcze raz 

podziękował za tą współpracę i apelował, aby pozostali członkowie Zarządu naśladowali to działanie. 

Radny Grzegorz Fiałkowski nie pomyślał, że o takich uroczystościach ma dowiadywać się od wójtów, 

burmistrzów, czy strażaków. Zaapelował, aby pokazywać Sejmik, ponieważ jest on nadal mało rozpoznawalny.  

Radny Jan Grzesiek zauważył, że obecny Zarząd jest bardzo aktywny. Mówca zaapelował, aby Radni zechcieli 

udostępniać informację o różnych wydarzeniach. 

Radny Marek Sowa w kontekście wypowiedzi Wicemarszałka Krzysztofa Grabowskiego, stwierdził, że 

Radnemu podziękowało dwóch rolników za jego wystąpienie. Radny chciał dopełnić wiedzę na temat polskiej 

wsi i zaznaczyć ważną rolę poprzedniego rządu.  

Marszałek Marek Woźniak zwrócił uwagę, że większość tych informacji jest dostępna na stronach 

internetowych. Kalendarz Zarządu jest publikowany z wyprzedzeniem. Dla mówcy poparcie budżetu przez 

opozycję to nowość i jest zszokowany. To dobre zaskoczenie. Zaapelował też, aby nie przesadzać z tą miłością, 

ponieważ Marszałek dostawał sygnały, że dzieje się coś niedobrego, ponieważ podpisywane są umowy 

z przedstawicielami PiS. Niektórzy boją się, że to zapowiedź nowej koalicji. Marszałek musiał tłumaczyć, że to 

pewnie przypadek i Radny po prostu usiadł obok Wicemarszałka Krzysztofa Grabowskiego. 

Radny Henryk Szymański był obecny w Gostyniu i zaznaczył, że było to bardzo merytoryczne spotkanie. Uznał, 

że Radny Marek Sowa przesadził w swoim wystąpieniu.  

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

Ad. 30. Interpelacje i zapytania radnych 
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Przewodnicząca Tatiana Sokołowska poinformowała Radnych, że od września zaproszenia na Sesje 
i Komisje będą wysyłane Radnym drogą mailową na służbowe skrzynki mailowe. 

Radny Marek Sowa złożył interpelację w sprawie stosowania znieczuleń przy porodach 

w Wojewódzkim Szpitalu Wielospecjalistycznym im. dr. Jana Jonstona w Lesznie. 

Członki Zarządu Katarzyna Kretkowska podziękowała za zwrócenie uwagi na problem. Jeśli on 
rzeczywiście występuje, to spotka się z naszą interwencją – we wszystkich podległych nam szpitalom. 
Mówczyni zwróci uwagę jak przestrzegane są zalecenia WHO w opiece okołoporodowej i będą 
przeprowadzane kontrole.  

Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie wyboru składu Wielkopolskiej Rady Trzydziestu 
kadencji 2024-2027. 

Członek Zarządu Jacek Bogusławski Wielkopolska Rada Trzydziestu w nowej kadencji będzie miała 
zmienioną formę obecności reprezentacji na działaniu na rzecz Województwa Wielkopolskiego. Rada 
ma wspierać nasze działania w zakresie innowacji w regionach. Pierwsze spotkanie Rady odbędzie się 
w połowie września. 

Radny Adam Bogrycewicz złożył interpelację w sprawie wystąpienia Zarządu Województwa 
Wielkopolskiego o udzielenie pomocy finansowej na zakup koparki Dolores oraz zapytanie dotyczące 
harmonogramu modernizacji remontów DW 193 z Chodzieży przez Margonin do Gołańczy. 

 

Ad 31.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 
Wielkopolskiego Tatiana Sokołowska zamknęła IV Sesję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VII 
kadencji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 
Patryk Szczechowiak 
Małgorzata Ziarnek  
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